
Nadzorni odbor  
Sportske zajednice Grada Poreča 
 
Poreč, 5. lipnja 2019. godine 
 
Temeljem stavka 2. članka 53. Statuta Sportske zajednice Grada Poreča Nadzorni 
odbor podnosi 
 

I  Z  V  J  E  Š  Ć  E 
 

Skupštini Sportske zajednice Grada Poreča za 2018. godinu 
 

UVODNE NAPOMENE: 
 
Nadzorni odbor SZGP u sastavu: Kristijan Klarić (predsjednik), Gordana Šušljik 
(članica) i Alen Kalčić (član) na svoju je duţnost izabran na sjednici Skupštine 
odrţanoj 16. veljače 2017. godine, te je 2018. prva godina u kojoj je NO tijekom cijele 
kalendarske godine imao mogućnosti nadzirati rad cjelokupne Sportske zajednice 
Grada Poreča, sukladno svojim statutarnim ovlastima i obvezama. I tijekom 2018. 
nastavljena je dugogodišnja, po našoj ocijeni korisna, praksa prisustvovanja 
predsjednika NO-a većini sjednica IO-a s čime je on stekao mogućnosti izravnog 
upoznavanja s aktivnostima SZG Poreča. 
 
FINANCIJE: 
 
Prema financijskim izvješćima i planovima za 2018. godinu koji su razmatrani na 
sjednicama IO-a, popratnoj dokumentaciji i obrazloţenjima, usmenim obrazloţenjima 
koje su tajnica i voditeljica računovodstva SZGP prenijele članovima IO-a, te 
dodatnim pisanim informacijama dobivenim na upit od voditeljice računovodstva, 
Nadzorni odbor je utvrdio sljedeće. 
 
U 2018. SZGP je ušla sa 342.926,21 kunu potraţivanja koja se u većini odnose na 
sam kraj 2017. godine, račune izdane u prosincu te godine. S obzirom na to da je u 
prethodnu 2017. godinu SZGP ušla sa 100-tinjak tisuća kuna većim potraţivanjima 
koja su se odnosila i na period od čak pet godina, očito je da je odreĎeni napredak u 
naplati svojih potraţivanja postignut, no NO od SZGP očekuje još veću efikasnost u 
naplati potraţivanja. Godina 2018. završena je s gotovo istim iznosom, točnije 
331.558,77 kuna potraţivanja od kojih se gotovo u cijelosti svi računi odnose na sam 
kraj godine. Jedna značajnija dugoročnija potraţivanja odnosila su se na poslovni 
odnos s tvrtkom B-1 d. o. o. koja jee za period 2016. do 2018. dugovala 102.543,59 
kuna, a iznos je naplaćen u 2019. godini. 
U 2018. godinu je SZGP ponovno ušla sa relativno velikim iznosom od 772.075,54 
kune neplaćenih obveza. Ovakva situacija povezana je sa činjenicom da dosta velik 
broj računa SZGP zaprima tek pri kraju kalendarske godine, u prosincu, te da 
temeljem njih dostavlja zahtjeve Gradu Poreču i da planirana dotirana sredstva iz 
gradskog proračuna dobiva tek u prvim mjesecima naredne godine. Ponajviše iz istih 
razloga 2018. je završena sa čak 1.074.822,27 kuna neplaćenih obveza koji su 
podmireni tijekom prvih mjeseci 2019. Iznos obveza na kraju 2018. bio je nešto veći 
od prethodnih godina zbog izvanrednih povećanih troškova sanacije krova na dvorani 
SRC Veli Joţe. 
Valja istaći da su tijekom 2018. klubovima dotirana sva sredstva koja su izravno 
namijenjena za njihovu aktivnost, te da su klubovi i sportaši tijekom cijele godine 
nesmetano koristili usluge prijevoza, liječničkih pregleda i redarskih sluţbi koje im 
SZGP izravno financijski pokriva što je za pohvalu. 



 
Vlastiti prihodi od davanja u zakup infrastrukture s kojom upravlja SZGP u 2018. su 
iznosili zadovoljavajućih 900 tisuća kuna premda NO smatra da SZGP ima još 
itekako velikog potencijala znatno povećati taj izvor prihoda, pogotovo kada se u 
obzir uzme podatak da je od davanja u zakup dvorane Ţatika prihodovano samo 
263.000,00 kuna. 
 
Prema podacima dobivenim od stručne sluţbe SZGP vidljivo je da se naplata 
potraţivanja i podmirenje obveza u SZGP vrše redovito osim što se popriličan iznos 
nenaplaćenih i neplaćenih računa s kraja jedne prebacuje u drugu godinu. 
 
Uvidom u financijsko izvješće za 2018. godinu utvrĎeni su, po mišljenju NO-a, veliki 
troškovi telekomunikacijskih usluga i premija osiguranja te se sugerira IO-u da 
pristupi analizi tih troškova i kod davatelja telekomunikacijskih usluga i osiguravajućih 
društava pokuša pronaći mogućnost smanjenja predmetnih troškova. 
 
Kao najznačajniju novinu u 2018. ističemo izradu i usvajanje novog Pravilnika o 
financijskom praćenju aktivnosti sportskih udruga Grada Poreča koji će u svom 
punom obimu zaţivjeti i prve efekte pokazati tek u tekućoj 2019. godini, te vjerujemo 
da će IO ustrajati u maksimalnoj transparentnosti što se načina financiranja aktivnosti 
sportskih udruga tiče. Novi Pravilnik trebao bi omogućiti klubovima još lakše 
financijsko praćenje aktivnosti, te pravednije vrjednovati aktivnosti, dostignuća i 
uspjehe porečki sportaša i klubova. 
 
 
Zaključak: NO i dalje sugerira Skupštini i IO-u da aktivnost usmjeri ka 
financijskom konsolidiranju SZGP-a na način da se maksimalno realiziraju 
nenaplaćena potraživanja. Nastojanja se moraju usmjeriti ka tome da se 
financijski planovi realiziraju na način da se sve obveze nastoje realizirati 
unutar godine, te da se ne prenose u sljedeću godinu. Posebno bi valjalo 
poraditi na povećanju vlastitih prihoda od davanja u zakup objekata s kojima 
SZGP upravlja, te od donacija, fondova i sponzorstava. 
 
NO također sugerira IO-u i Skupštini SZGP da i dalje naglasak stavi na 
maksimalnu kontrolu namjenskog trošenja sredstava koji se iz financijskog 
plana dodjeljuju klubovima za razne namjene, ta da zatraže još detaljnije 
izvješćivanje od strane klubova o realizaciji istih kako bi se maksimalno 
smanjio prostor financijske "sive" zone u sportu. 
 
NO sugerira IO-u da s Gradom Porečem izvidi mogućnost dobivanja svih 
planiranih sredstava iz proračuna do kraj kalendarske godine kako bi se 
izbjegla praska prenošenja određenog broja neplaćenih računa s kraja jedne u 
drugu kalendarsku godinu. 

 
STATUS ČLANICA SZGP: 
 
I u 2018. primijećene su odreĎene poteškoće u suradnji IO-a i stručnih tijela i sluţbi 
SZGP s doduše manjim brojem članica SZGP koje ne ispunjavaju do kraja svoje 
zakonske i statutarne obveze, te iz se učestalo mora podsjećati i upozoravati na iste. 
Dio udruga koje su članice SZGP tijekom godine nemaju nikakvu aktivnost , nemaju 
ni aktivnih članova, niti su uključeni u redovna sluţbena natjecanja i aktivnosti svojih 
krovnih drţavnih i ţupanijskih strukovnih saveza.  
 



Zaključak: Sugerira se Skupštini, IO-u, stručnim službama i udrugama-
članicama SZGP-a da nastave s aktivnostima na reguliranju pravnog statusa 
udruga-članica SZGP-a kako bi njihovo djelovanje bilo u skladu sa Statutom 
SZGP. 
 
Sugerira se IO-u i Skupštini SZGP da nastavi s kontinuiranim revidiranjem 
klubova u svom članstvu kako bi utvrdili da li svi klubovi zadovoljavaju 
zakonske i statutarne odredbe prema kojima temeljna svrha njihovih aktivnosti 
mora biti promicanje sporta u Gradu Poreču i Republici Hrvatskoj, doprinos 
ugledu i afirmaciji sporta u cjelini, te u skladu s javnim potrebama u sportu 
Grada Poreča. 
 
KORIŠTENJE SPORTSKE INFRASTRUKRURE: 
 
Od zadnjeg kvartala 2018., temeljem ugovora članice SZGP mogu koristiti i 
novoizgraĎenu dvoranu na Finidi s kojom upravlja istoimena osnovna škola. Stoga je 
napravljen i novi raspored korištenja objekata za dvoranske sportove u koji su pored 
Finide uključene i dosadašnje dvorane SRC Veli Joţe, Palestra i Ţatika sa svoje dvije 
manje dvorane. Klubovi dvoranskih sportova tako su dobili značajno veći broj termina 
za aktivnosti i kvalitetnije uvjete. No kod dijela klubova i dalje je primjetano da 
dodijeljene im termine u objektima i infrastrukturu ne koriste na ispravan način, 
prema Statutu i Pravilniku o korištenju objekata.  
 
Zaključak: Sugerira se Skupštini, IO-u i stručnim službama SZGP-a da u 
narednom razdoblju aktivnost usmjere ka još kvalitetnijem planiranju 
korištenja infrastrukture, u cilju korištenja isključivo na način kako to određuju 
odredbe Statuta i Pravilnika o korištenju objekata SZGP, a sve u svrhu 
zadovoljenja javnih potreba u sportu Grada Poreča. 
 
I tijekom 2018. godine zabiljeţen je velik broj sportskih i nesportskih dogaĎaja koji su 
se odrţavali u sportskim objektima s kojima upravlja SZGP, a zbog koji su redovni 
korisnici tih objekata, članovi SZGP morali koristiti alternativne objekte i termine, 
ponekad ostajali i bez mogućnosti obavljanja svojih redovnih aktivnosti zbog 
nedostataka objekata. 
 
Zaključak: Sugerira se IO-u i stručnim službama SZGP-a da se još kvalitetnije i 
ažurnije posvete planiraju organizacije termina za aktivnosti svojih članica u 
slučajevima kada one ne mogu uobičajeno koristiti objekte koje inače koriste 
za svoju redovnu aktivnost, te bi konačan cilj takvog kvalitetnijeg planiranja 
trebalo rezultirati time da udruge koje su članice SZGP nesmetano mogu 
odvijati svoju planiranu aktivnost i da ne ostaju bez termina i objekata za 
provođenje svoje aktivnosti. Također, sugerira se SZGP da preispita količinu i 
značaj sportskih i nesportskih događaja kojima se besplatno dodjeljuju 
sportski objekti na korištenje, te da besplatno korištenje omogući samo 
događajima u kojima sudjeluju sami sportaši i klubovi Grada Poreča, koji su od 
značaja za sport i svekoliku promociju Grada Poreča, dok za ostale 
komercijalne događaje treba naplatiti naknadu za korištenje objekata. 
 
        Nadzorni odbor SZGP: 
        Kristijan Klarić, predsjednik 


